
Verslag werkgroep financiële verantwoording  9 september 2019

Aanwezige werkgroepsleden: dhr. Roskam (voorzitter), dhr. Caarels, dhr. Coolen, dhr. Kramer, dhr. 
Mulder, dhr. van den Brink.  
Verder aanwezig: dhr. Woltjer, dhr. De Brouwer, Dhr. Vos(wethouder), Dhr. De Kloe (pl. griffier) 

1. Opening en vaststellen agenda 
De voorzitter opent de vergadering. De agenda wordt conform vastgesteld. 

2. Verslag werkgroepsvergadering 27 juni 2019
Conform vastgesteld. Dhr. Van den Brink heeft naar aanleiding van het verslag een vraag naar de 
kosten brandweer. 

3. Evaluatie rapport van bevindingen accountant
Dhr. Mülder noemt de volgende verbetersuggesties:  
- De inhoudsopgave ontbreekt.
- P.4: De rechtsmatigheidsfouten: in hoeverre zijn deze bedragen binnen de vooraf gestelde marges. 
Direct aangeven s.v.p.
- P.5: over paragraaf 2.3 BBV, WNT en SISA. De accountant heeft iets in gedachten waarom hij die 
drie bij elkaar noemt.  Wat is de samenhang tussen deze drie afkortingen?  
- P.12: Het is onduidelijk wat de percentages aangeven. Een percentage van het origineel of is het 
een percentage van de begroting na wijziging? 
-P.12 Het is aannemelijk dat de getallen x1000 zijn, het zou handig zijn als dit wordt vermeld. 

Er is overleg over hoe in komende jaren de uitkomst van de inhoudelijke bespreking van het 
accountantsverslag kan worden teruggekoppeld naar de raad. Verzoek aan de griffie dit komend jaar 
in de agenda van de betreffende vergadering op te nemen. 

4. Memo mogelijkheid boardletter
In de memo worden er twee keuzeopties gepresenteerd voor de rapportagevorm van de 
bevindingen  accountantscontrole. 
Optie 1: als Leusden zelfstandig (zonder BLNP-gemeenten) een Boardletter invoeren voor een bedrag 
van € 1.000;
Optie 2: een alternatieve invulling kiezen in de vorm van: 
a) een andere ordening van de informatie in de Managementletter en 
b) met aanvullende werkafspraken vanuit de werkgroep Financiële Verantwoording voor de wijze 
van behandeling van de Managementletter met daarbij minimaal aandacht voor de 5 “standaard-
focusvragen” en de bestuurlijke duiding van de adviezen van de accountant.

De werkgroep stemt in met optie 2. 

5. Vervolg evaluatie pc-instrumenten
-Het geheel aan opmerkingen uit de evaluatie is genoeg voor het door ontwikkelen. Er is op dit 
moment geen tweede evaluatieavond nodig;
-Bij het door ontwikkelen de hoofdfocus op de voorjaarsnota en de kaderbrief;
- De “altijd goed stappen” worden meegenomen bij de andere pc-instrumenten (minder afkortingen 
etc);
- Twee leden van de werkgroep vormen een begeleidingsgroepje voor dit proces, en vragen daar 
twee raadsleden/fractievertegenwoordigers buiten de werkgroep financiële verantwoording bij.  Zij 
worden ondersteunt door de griffie en de ambtenaren van de afdeling financiën. 
- De begeleidingsgroep werkt toe naar een uitwerking naar aanbevelingen en een visuele weergave 
daarvan. Dit presenteren zij aan de werkgroep financiële verantwoording.



- De griffie maakt een voorstel voor de communicatie van het overzichtsschema met de uitkomsten 
van de evaluatie en de vervolgstappen. 

6. VNG Position Paper Gemeentelijke Accountantsdienst
Dhr. Caarels, dhr. Lindhout en dhr. van den Brink geven aan dat zij het niet wenselijk vinden dat er 
een gemeentelijke accountantsdienst wordt ingesteld vanuit het Rijk. Dhr. Mülder geeft aan dat er 
gemeenten zijn die geen contract hebben kunnen afsluiten met een accountant. In de position paper 
worden een aantal problemen genoemd die wel aandacht vereisen (PGB, Zorg) maar  hij ziet een 
gemeentelijke accountantsdienst niet als de oplossing. 
Vanuit ambtelijke hoek wordt aangevuld dat deze position paper er is gekomen naar aanleiding van 
de komst van de commissie Toekomst Accountancysector. 

7. Rondvraag
- De presentatie van de rechtmatigheidscontrole is uitgesteld naar een later moment. Zoals het er nu 
uitziet zal de gemeente zelf moeten vaststellen of we rechtmatig handelen. De accountant kijkt 
vervolgens of de gemeente haar werk goed doet. De gehele raad wordt alsnog meegenomen als de  
wetgeving rond is. 
- Dhr. Lindhout neemt afscheid van de werkgroep financiële verantwoording. De voorzitter bedankt 
dhr. Lindhout voor zijn apolitieke inzet in de werkgroep. 
- Dhr. Mülder doet een oproep aan de andere leden zich te verdiepen in de discussie omtrent de 
“trap of, trap af” systematiek van financiering vanuit de landelijke overheid naar de gemeente. Hij 
roept de werkgroepsleden op hun partijgenoten in de landelijke politiek te benaderen over de 
onhoudbaarheid van deze vorm van financiering.  Dhr. De Brouwer adviseert het rapport van de ROB 
te raadplegen. 
- Dhr. Coolen geeft aan dat hij er volgende vergadering niet bij kan zijn. 
- De leden geven voorafgaand aan de volgende vergadering door wat de fracties zien als 
“vrijwilligers” ten behoeve van het rekenkameronderzoek. 

8. Sluiting (19.30)
De volgende vergadering is op maandag 23 september 2019


